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Sokolská amatérská badmintonová liga (SABL)  
V sobotu 13. dubna 2013 byl slavnostním vyhlá-
šením ukončen II. ročník Sokolské amatérské 
badmintonové ligy smíšených družstev.Této 
soutěže, která probíhala během podzimu 2012 a 
zimy 2013 se zúčastnily týmy z Kuřimi, České, 
Moravských Knínic, Řečkovic, Předklášteří, 
Čebína, Věžné a Lelekovic. Po dramatických, 
sportovních bitvách prvenství z  I. ročníku obhá-
jilo družstvo BK Lelekovice. Naše družstvo se 
opíralo o výborné výkony žen Jany Klusoňové a 
Lenky Vrbacké. Ty kvalitně doplňovali Tomáš Vrbacký, Vít Čarvaš, Jan Klusoň, 
Pavel Vrbacký, Marek Šlapanský a František Vrbacký. Kvalitní a tvrdá příprava 
začala již v září minulého roku pravidelně 2x až 3x do týdne v místní sokolovně a 
v Yonex Aréně v Jehnicích. Družstvo se muselo připravit na to, že po loňském ne-
čekaném úspěchu se bude muset vypořádat s velkou pozorností soupeřů, kteří proti 
nám vyrukovali vždy s nejsilnější sestavou. Že to dokázalo s velkým přehledem 
potvrzuje fakt, že za 14 odehraných soutěžních utkání ztratilo pouhé 2 body a 
s náskokem 9 bodů zvítězilo před družstvy Mor. Knínic a Čebína. Naše přednost 
spočívala hlavně ve vyrovnanosti týmu, ale musím připomenout, že naše ženy opa-
novaly první dvě místa ve statistikách o nejlepší hráčku. K dalšímu výčtu úspěchů 
musím zmínit první místo smíšeného páru Lenka a Pavel Vrbačtí na kuřimském 
turnaji „Family Cup“ a druhé místo páru Vít Čarvaš  - Tomáš Vrbacký na turnaji 
„Čebínský péřák“.Nemohu opomenout, že družstvo drželo při sobě i jiným způso-
bem. Všichni tuto soutěž chtěli hrát, ale museli do toho jít s předsevzetím, že celou 
dlouhou sezónu si budou muset hradit z vlastních prostředků. Závěrem bych chtěl 
poděkovat všem členům družstva za příkladnou reprezentaci naší obce a popřát 
pevné sportovní zdraví do dalších ročníků. www.sabl.webnode.cz          P. Vrbacký 

  Hasičský den 
SDH Lelekovice pořádá pod záštitou obce 4. ročník hasičského 
dne s názvem „Hasiči nejen dětem“. V pátek 24.5.2013 od 
20.00 hod. v prostorách sokolovny večerní zábava  s tombolou a 
občerstvením, k poslechu a tanci hraje kapela Hamrla Boys.             
V neděli 26.5.2013 od 14.00 do 18.00 hod. na hřišti u hasičky 

(v případě deštivého počasí v prostorách Sokolovny) zábavné odpoledne, ukáz-
ky složek integrovaného záchranného systému  (IZS), jsou připraveny soutěže a 
hry pro děti s cenami a tombolou. 

Uzávěrka  26.4.2013 Příští číslo cca: 7/2013 Květen-Červen 2013 

          Projekt Zahrada - naše přirozená učebnice 
 Na začátku léta roku 2012 byla vyhlášena Ministerstvem životního prostředí 
9. Výzva k předkládání žádostí o grant z  Revolvingového fondu  s názvem Přírod-
ní školy. Jde o projekt zaměřený k vytvoření a rozšíření přírodních učeben v rámci 
základních škol. Naše škola zpracovala žádost o tento grant a v široké konkurenci 
mnoha škol  uspěla.  Projekt naší  školy nazvaný „ Zahrada - naše přirozená učeb-
nice „  se tak může začít realizovat. V rámci projektu budujeme přírodní  učebnu 
sestávající z lavic, stolů, zpevněné plochy a zastínění. Dále pak vytváříme  malé 
školní arboretum s  ukázkami bylin, jednoletých rostlin i trvalek. Neméně důležité 
budou záhonky pro jednotlivé třídy, které žáci každoročně na jaře osadí vybranými 
rostlinami ( hrášek, mrkev, rajčata, fazole…) a o úrodu se budou pečlivě starat. 
Součástí  učebny  bude  i  suchá  zídka  s  příslušným  biotopem. Těšíme se  na  
nové prostory  k  výuce nejen přírodovědy, na  naše  školní  arboretum  i  možnost   
pozorování a popis jednotlivých rostlin a živočichů.  
Držte nám tedy palce, ať se  dílo podaří!! Touto cestou prosíme všechny přátele a 
příznivce naší školy o darování různých rostlin z Vašich zahrad. Potřebujeme osá-
zet velkou plochu a každá Vaše pomoc je pro nás důležitá!    Strejčková.J., PaedDr. 

 
   ZŠ Lelekovice 
 

 
ZŠ Lelekovice  jede "Cestou na  zelenou" 

 Naše škola se zapojila do projektu " Cestou na zelenou", který je zaměřený 
na dopravní výchovu, bezpečnost dětí při cestě do školy, upevňování správných 
dopravních návyků a zdravého životního stylu. Díky nadaci " Partnerství" jsme 
získali grant, z něhož bude financována dopravní studie, která nám pomůže řešit 
často nepřehlednou dopravní situaci před školou a také získáme stojany na kola a 
koloběžky, které děti i dospělí využijí při cestě do školy k zaparkování kol a ko-
loběžek. V  průběhu  roku 2013  budou   probíhat  dopravní akce s policií ČR,  roz-
šířená  dopravní  výchova, soutěž  na  prázdniny  " Šlápni do  pedálů"  a  další ak-
ce, o kterých budete informováni.Všechny akce jsou veřejné.  



Kamínek pro školu 
 ZŠ Lelekovice zve všechny děti a přátele školy na 3. ročník akce 
"Kamínek pro školu", který se koná v neděli 12. května 2013 v 16 hodin v 
sokolovně v České. Jedná se o hudebně-taneční odpoledne nejen pro žáky a rodi-
če, ale i pro širokou veřejnost. Rodiče  touto akcí vyjadřují  podporu  škole, která  

Cílem projektu je zvýšit dopravní bezpečnost dětí na cestě do školy,  povědomí 
žáků a rodičů o pravidlech dopravního chování,podpořit zájem žáků i rodičů o 
věci veřejné a tím přispět ke zlepšení životního prostředí v okolí naší školy. Věří-
me, že naši snahu o zlepšení v oblasti dopravy podpoříte.        Smětáková A. 
ZŠ Lelekovice pořádá v pátek 3.5.2013 od 8.00 hod. na hřišti u hasičky doprav-
ní akci s policií ČR, hasiči a složkami IZS k projektu „Cestou na zelenou“. 
Všichni občané jsou srdečně zváni. 

 
Školní recitační soutěž „Básnička pro ovečku“ 

 Když mi moje žena doma vyprávěla, že ve škole vyhlásili recitační soutěž 
a každá třída teď v třídních kolech vybírá své nejlepší talenty do kola školního, 
byl jsem tím překvapen a zajímalo mne, jak taková školní soutěž probíhá. A tak 
na moji poznámku „to bych rád viděl“, mne ředitelka zařadila do hodnotící poro-
ty školního finále. A já bych se chtěl o tento radostný zážitek podělit s vámi. 
Hned od začátku bylo zřejmé, že se děje něco netrpělivě očekávaného. Když děti 
přebíhali do tělocvičny, kde se celá soutěž odehrávala, bylo znát na jejich tvářích 
nadšení. Když si děti posedaly na lavičky a žíněnky, jeden vedle druhého, vylo-
soval se první soutěžící. Byla to dvojice a celou básničku nejen krásně odrecito-
vala, ale i zahrála. Byla to radost a ostatní děti nadšeně tleskaly a smály se. Ně-
které třídy měly vystoupení společné, připravené jako scénické ztvárnění příbě-
hu, který se odehrává v básni. Někteří vystupovali samostatně jako zkušení reci-
tátoři. Všichni uměli text nejen perfektně zpaměti, ale dovedli do něj vložit i not-
nou dávku dramatičnosti. Pro všechny byl odměnou velký potlesk a spontánní 
projevy radosti. Pak se sešla porota na poradu a vybrala ten nejpůsobivější vý-
kon. Bylo to těžké vybírání, protože všichni byli úžasní. Mimo porotu však udíle-
ly svoji cenu také všechny děti. Na chodbě byla pro každou básničku láhev od 
mléka a každé dítě dostalo tři těstovinové vrtulky, které vhodilo do láhví svých 
favoritů. První cenu od poroty dostala báseň „Když byl Pepa ještě mladý“ od Jar-
ka Nohavice v podání Oskara Bařinky s Jirkem Žďárou a diváckou cenu vybojo-
val Gustav Křivinka s Martinem Kubíčkem za báseň „Kdo to je, kdo ten záchod 
blokuje“ od Hynka Viléma. Nelze, než pochválit celý učitelský sbor a naše šikov-
né děti za tuto akci, při které se vztah k našemu jazyku vytváří krásnou a hravou 
formou. Ale aby vám nebylo líto, že jste tam nebyli, vítězné básně zazní i pro 
vás. Děti totiž vystoupí na „Kamínku pro školu“. A pokud nevíte, o co jde, čtěte 
dál a nechte se pozvat.                  Přemysl Mikauš 



balkon sklápěcími židlemi s vyvýšením jednotlivých řad pro lepší viditelnost na 
promítací plochu. Provoz kina byl zahájen 17. listopadu 1940 českým filmem Tu-
lák Macoun a do konce roku bylo úspěšně promítnuto dalších 14 filmů. Pro řízení 
kina byl ustaven kinematografický odbor pod vedením Vl. Nesrsty, jehož členy 
byly kromě vyškoleného promítače pana Th. Jarůška také pokladník a uvaděči. 
Filmová představení se konala pravidelně každou sobotu večer, v neděli odpoled-
ne i večer a také ve svátečních dnech. Putovní kina již do obce nezajížděla. Radost 
z úspěšně dokončeného díla však netrvala dlouho. Země byla od 15. března 1939 
německým Protektorátem Čechy a Morava a německé úřady činnost ČOS od 
12.dubna 1941 zakázaly. Veškerý majetek byl zabaven a předán pod německou 
správu. Provoz kina však zastaven nebyl, jen výtěžek z jednotlivých představení 
byl odváděn do německé banky. Od 23. srpna 1942 byl jmenován správcem soko-
lovny místní Němec Jos. Wellan a vedoucím kina rovněž místní Němec Jos. Zajíc. 
Provoz kina se tím nezměnil, jen program byl doplněn o německé válečné filmy 
propagující úspěchy Wehrmachtu na všech frontách. Většina filmů však byla čes-
kých, mnohé se promítají i v současné době jako pamětnické.  Promítaly se však 
filmy francouzské a švédské, s diváckým úspěchem se setkal i německý barevný 
film Dobrodružství barona Prášila uvedený začátkem roku 1945. Kino bylo v pro-
vozu až do konce března 1945. Konec války zařízení přečkalo bez větší újmy, jen 
koncem dubna, kdy byli v sokolovně ubytovaní němečtí vojáci—radiotelegrafisté 
vnikli rozbitím dveří do kinokabiny. Tam sebrali mnoho uskladněných věcí, ale 
hlavně odvezli zvukovou aparaturu a usměrňovač.Přesto se po skončení války a po 
odstranění škod podařilo členům TJ Sokol uvést velmi rychle kino do provozu. 
Pomohl tomu i kinopromítač p. Th. Jarůšek, který důležité součásti zařízení uscho-
val. Program byl rozšířen o dětská představení v neděli dopoledne, pro dospělé ve 
středu večer. O filmová představení byl takový zájem , že se vstupenky prodávaly 
i v předprodeji u pokladníka pana Ant. Dvořáka (Příhon). Z  výtěžku kina hradila 
TJ Sokol zbývající dluh ze stavby sokolovny a také celkovou činnost. K podstat-
ným změnám došlo po roce 1948 znárodněním filmového průmyslu včetně všech 
kin. Sokolské kino převzala Krajská filmová správa, vedoucím byl jmenován zku-
šený technik pan Ant. Mikauš a přišli na zaškolení i mladí kinopromítači. Rozsah 
provozu zůstal stejný, jen obsahová stránka mnohých dodávaných filmů českých i 
zahraničních (převažovaly sovětské) diváky moc nelákala. Až v pozdějších letech 
se objevily divácky úspěšné filmy, to už se ale začala šířit televize, která většinu 
filmů uváděla. Novější filmy však  do kina s jedním projektorem v této době již 
zastaralým, odmítal půjčovat, neboť promítači slepovali několik dílů filmu na jed-
nu velkou cívku, aby bylo co nejméně technických přestávek. A film se tak poško-
dil. Od 1. ledna 1964 předala KFS správu kina pod ONV Brno-venkov a ten ná-
sledně MNV v obci. Ještě 2 roky bylo kino v sokolovně v provozu, již ale s ome-
zeným programem.Při revizi projektoru bylo zjištěno, že oprava a modernizace 
kinokabiny není možná. A tak provoz kina v Sokolovně byl v roce 1966 ukončen.   
 / pokračování příště /                           Chlup Zd. - kronikář 

AKTUÁLNÍ INFORMACE 
Svoz PDO (čtrnáctidenní) -  10.5., 24.5., 7.6., 21.6.2013 
Předpokládaný termín veřejného jednání zastupitelstva obce je dne 10.6.2013. 
Pouť v Lelekovicích - neděle 5.5.2013. Ve 14.00 hod. bude v kostele sv. Filipa 

a Jakuba sloužena poutní mše.  
Snižování spotřeby energie v MŠ a ZŠ Lelekovice 
Od června do srpna nás čeká realizace zateplení obvodových plášťů budov mateř-
ské a základní školy. Součástí stavby je výměna oken a rekonstrukce vytápění – 
staré plynové kotle budou nahrazeny plynovými tepelnými čerpadly. Uskutečnilo 
se výběrové řízení na dodavatele obou staveb a na technický dozor investora. Za-
teplení mateřské školy bude provádět společnost PSK Group z Brna, cena 
z výběrového řízení je 3,250.775,-Kč včetně DPH. Zateplení základní školy prove-
de sdružení Topstav - Stavos za cenu 3,617.347,-Kč včetně DPH. Technický dozor 
bude provádět Ing. Radomír Hošek z Lysic, autorský dozor lelekovický občan, 
Ing.arch. Gustav Křivinka.  
Příprava nového územního plánu obce 
V letošním roce byly zahájeny práce na přípravě nového územního plánu naší ob-
ce, který by měl začít platit od roku 2015. Jeho zpracovatelem je vítěz výběrového 
řízení Ing. arch. Ladislav Vlachynský. Projednávání se budou účastnit kromě orgá-
nů územního plánování též dotčené orgány, veřejnost a vlastníci nemovitostí. Po-
kud by měl někdo podnět ke změnám využití pozemků v obci, může tak učinit pí-
semně doručením na obecní úřad do 17.5.2013. Po tomto datu se budou podněty 
zabývat zastupitelé obce. 
OÚ upozorňuje občany na pravidla o udržování čistoty a  veřejného po-

řádku !!!   Je zakázáno vypalování suché trávy. Na otevřených ohništích 

se nám rozrůstá o stále větší počet žáků. Když na zakoupení nějakého potřebného-
vybavení školy nestačí státní ani obecní pokladna, použije ZŠ Lelekovice právě 
peníze z tohoto charitativního projektu.V minulých dvou letech se takto pořídily 
nové lavice a židličky pro žáky a dataprojektor. Letošní výtěžek bude věnován na 
pořízení "encyklopedických koutků" do tříd, kde si děti budou zajisté rády vyhle-
dávat určité informace z krásných knih, aby tak čerpaly poznatky nejen z interne-
tu, ale i z jiných zdrojů. Uvažujeme i o obnově nástěnek. V rámci  pěkného odpo-
ledne vystoupí žáci školy - Lelkováček nás potěší zpěvem, shlédneme vystoupení 
tanečního kroužku, vítězové školní recitační soutěže nám přednesou legrační bás-
ničky, na pódiu uvítáme „Ukulele orchestra jako Brno “ a k tanci i poslechu nás 
budou provázet „3 mladí jazzmani “. Nebude chybět oblíbená soutěž o ceny 
(štědře dotovaná našimi rodiči a přáteli školy), dražba kance školního-
lelekovského a občerstvení pro všechny věkové kategorie. Přijďte se s námi poba-
vit a zároveň podpořit školu! Moc se na Vás všechny těšíme. Jménem pořádajících 
rodičů se na Vás těší Jája  Bařinková a Jitka Baumannová. 



14. DEN  „PONÁVKY“  
Starostové obcí Česká, Lelekovice, Vranov si Vás dovolují pozvat na 

„Den Ponávky“, který se uskuteční v sobotu 18.5.2013.  
  

P u t o v á n í   z a   v o d o u 
 
  9.30 - sraz na  návsi v Lelekovicích 
          - pochod k pozůstatkům hradu a dále k vodojemu v lokalitě Paseky 
          - prohlídka vodojemu 
          - prohlídka čerpací stanice v lokalitě Mackovec 
          - přechod přes Poňavu, Ponávku a Plástky do lokality Pod Mlýnkem 
          - prohlídka ČOV 
          - přechod do areálu u hasičky k soše „Ponávky“ 
13.00 - občerstvení, závěr 

INZERÁTY:  
Živnostník z Lelekovic provádí zednické stavební práce, kanalizační přípojky, 

možnost zapůjčení lešení, tel.č. 603 993 872. 
AUTO-PNEU SERVIS osobní vozidla - Hlavnička Miroslav, U Vápenice 

464/25, Lelekovice, tel.č. 603 993 456. 
Industrial Group, s.r.o. - výrobce bílých dřevěných pelet, máme nejlevnější 

ceny na trhu, Karásek 1, Brno-Řečkovice, tel: 607 916 290 
www.drevenepelety.eu. 

 je dovoleno spalování pouze suchého nezávadného odpadu (vyhrabaná trá-
va, listí, dřevo) a to tak, aby nedocházelo k nadměrnému obtěžování okolí kou-
řem (pondělí až sobota).  Je zakázáno jakékoliv spalování komunálního odpa-
du a látek produkujících jedovaté spaliny ( umělých hmot, gumy, dehtové le-
penky, pneumatik, molitanu, polystyrenu, dřevotřísky, natřeného a lepeného 
dřeva).  
Každá fyzická i právnická osoba je povinna dbát na to, aby při jakékoliv 

činnosti nedocházelo k nadměrnému obtěžování okolí hlukem : provoz 
hlučných dopravních prostředků, zvláště motocyklů bez tlumičů, neúměrně 
hlučná hudba. Sekání trávy motorovými sekačkami, kácení stromů a ře-
zání dřeva motorovými pilami je zakázáno provádět v ranních a večer-
ních hodinách a o nedělích a svátcích. 

Na veřejných prostranstvích a ve společných prostorách jsou majitelé psů 
povinni vodit psy na vodítku, příp. s nasazenými náhubky. Připomínáme 
zákaz venčení psů na  sportovištích a dětském hřišti u hasičky. Zákaz 
platí na těchto prostranstvích i pro jízdu na koních. Výkaly zvířat  je povin-
na osoba o ně pečující  ze všech veřejných prostranství ihned odstranit.  

Z OBECNÍ KRONIKY 
Pokračování z r.1964: Pan Dorčák se svým kinem zajížděl do obce dost pravidel-
ně. Stan, ve kterém se filmy promítaly byl zpravidla postaven na sokolském po-
zemku vedle hostince K. Leichera u cesty na Skalku nebo v místech současného 
hasičského cvičiště. Výbor TJ Sokol, který dlouhodobě usiloval o vlastní kino, 
získal kinematografickou licenci k promítání 35 mm filmů již v roce 1929. To po 
příslibu majitele hostince p. K. Leichera, že umožní po úpravách provoz kina v 
sále hostince. K dohodě však stále nedocházelo a licence musela být po určité 
době prodlužována. Nakonec však obavy z možné konkurence urychlily zahájení 
stavby sokolovny, do které bylo zařízení pro kino zaprojektováno. Stavba byla 
dokončena v roce 1940, problém však byl s vybavením kinokabiny, neboť chybě-
ly peníze. Proto Vlad. Nesrsta z vlastních prostředků zakoupil moderní promítací 
přístroj německé firmy AEG za 34.000,- Kčs a pan Jos. Suchý následně zorgani-
zoval  sbírku, která v  krátké  době  umožnila  celou částku uhradit a ještě vybavit  

Sokolský oznamovatel 
V pátek 22. 2.2013  v 16.hod.v sokolovně uspořádal výbor TJ přátelské setkání 
bývalých i současných členů a příznivců TJ Sokol. Zúčastnilo se 22 zájemců, 
kteří v srdečné besedě vzpomínali na své působení v TJ. Setkání trvalo asi 2 a půl 
hodiny a všichni účastnící si pochvalovali příjemně prožité odpoledne.   
Dalším velmi zdařilým společenským podnikem byl dětský maškarní karneval 
uspořádaný v sobotu 9.3.2013 v sokolovně. Přes 70 dětí v maskách a karnevalo-
vých kostýmech přišlo se svými rodiči i příbuzenstvem, aby se předvedli divá-
kům v soutěži o nejlepší masku. Soutěžilo se v několika kategoriích podle věku 
dětí a každý malý účastník dostal malou sladkou odměnu. Potom již v sále nastal 
rej při doprovodné muzice. Během programu vystoupila se svými tanečními kre-
acemi skupina dětí z MŠ a taneční kroužek ze ZŠ. Pro účastníky pořadatelé zajis-
tili dobře zásobený bufet. Pečlivě připravený program dětského karnevalu přispěl 
k příjemně strávenému odpoledni všech přítomných.                 Chlup Zd.   

Lelkování na Skalce – 1.6.2013 
Po vesměs kladných ohlasech z řad účastníků loňského Lelkování na Skalce a 
nultého ročníku gastronomické soutěže Lelešus jsme se rozhodli, že se pokusíme 
vytvořit novou tradici. V tomto roce termín akce vychází na Den dětí, takže ne-
váhejte a přijďte se pobavit vystoupením dětských souborů, Náhodného pěvecké-
ho sdružení a různých hudebních těles. 
Připravujeme pro vás a vaše děti bohatý kulturní program, zábavnou soutěž ve 
vaření v kotlíku a spousty nejrůznějších dobrot. Sledujte plakáty akce, přesný 
program zveřejníme v průběhu května.Výtěžek z letošního Lelkování bude věno-
ván na zvelebení budovy místní Sokolovny. 
V rámci Lelkování na Skalce se bude konat tradiční Blešák, jehož výtěžek popu-
tuje na účet pro opravu varhan v místním kostele. Za TJ Sokol Lelekovice   Vás 
všechny srdečně zve   Tomáš Kis 



14. DEN  „PONÁVKY“  
Starostové obcí Česká, Lelekovice, Vranov si Vás dovolují pozvat na 

„Den Ponávky“, který se uskuteční v sobotu 18.5.2013.  
  

P u t o v á n í   z a   v o d o u 
 
  9.30 - sraz na  návsi v Lelekovicích 
          - pochod k pozůstatkům hradu a dále k vodojemu v lokalitě Paseky 
          - prohlídka vodojemu 
          - prohlídka čerpací stanice v lokalitě Mackovec 
          - přechod přes Poňavu, Ponávku a Plástky do lokality Pod Mlýnkem 
          - prohlídka ČOV 
          - přechod do areálu u hasičky k soše „Ponávky“ 
13.00 - občerstvení, závěr 

INZERÁTY:  
Živnostník z Lelekovic provádí zednické stavební práce, kanalizační přípojky, 

možnost zapůjčení lešení, tel.č. 603 993 872. 
AUTO-PNEU SERVIS osobní vozidla - Hlavnička Miroslav, U Vápenice 

464/25, Lelekovice, tel.č. 603 993 456. 
Industrial Group, s.r.o. - výrobce bílých dřevěných pelet, máme nejlevnější 

ceny na trhu, Karásek 1, Brno-Řečkovice, tel: 607 916 290 
www.drevenepelety.eu. 

 je dovoleno spalování pouze suchého nezávadného odpadu (vyhrabaná trá-
va, listí, dřevo) a to tak, aby nedocházelo k nadměrnému obtěžování okolí kou-
řem (pondělí až sobota).  Je zakázáno jakékoliv spalování komunálního odpa-
du a látek produkujících jedovaté spaliny ( umělých hmot, gumy, dehtové le-
penky, pneumatik, molitanu, polystyrenu, dřevotřísky, natřeného a lepeného 
dřeva).  
Každá fyzická i právnická osoba je povinna dbát na to, aby při jakékoliv 

činnosti nedocházelo k nadměrnému obtěžování okolí hlukem : provoz 
hlučných dopravních prostředků, zvláště motocyklů bez tlumičů, neúměrně 
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příslibu majitele hostince p. K. Leichera, že umožní po úpravách provoz kina v 
sále hostince. K dohodě však stále nedocházelo a licence musela být po určité 
době prodlužována. Nakonec však obavy z možné konkurence urychlily zahájení 
stavby sokolovny, do které bylo zařízení pro kino zaprojektováno. Stavba byla 
dokončena v roce 1940, problém však byl s vybavením kinokabiny, neboť chybě-
ly peníze. Proto Vlad. Nesrsta z vlastních prostředků zakoupil moderní promítací 
přístroj německé firmy AEG za 34.000,- Kčs a pan Jos. Suchý následně zorgani-
zoval  sbírku, která v  krátké  době  umožnila  celou částku uhradit a ještě vybavit  

Sokolský oznamovatel 
V pátek 22. 2.2013  v 16.hod.v sokolovně uspořádal výbor TJ přátelské setkání 
bývalých i současných členů a příznivců TJ Sokol. Zúčastnilo se 22 zájemců, 
kteří v srdečné besedě vzpomínali na své působení v TJ. Setkání trvalo asi 2 a půl 
hodiny a všichni účastnící si pochvalovali příjemně prožité odpoledne.   
Dalším velmi zdařilým společenským podnikem byl dětský maškarní karneval 
uspořádaný v sobotu 9.3.2013 v sokolovně. Přes 70 dětí v maskách a karnevalo-
vých kostýmech přišlo se svými rodiči i příbuzenstvem, aby se předvedli divá-
kům v soutěži o nejlepší masku. Soutěžilo se v několika kategoriích podle věku 
dětí a každý malý účastník dostal malou sladkou odměnu. Potom již v sále nastal 
rej při doprovodné muzice. Během programu vystoupila se svými tanečními kre-
acemi skupina dětí z MŠ a taneční kroužek ze ZŠ. Pro účastníky pořadatelé zajis-
tili dobře zásobený bufet. Pečlivě připravený program dětského karnevalu přispěl 
k příjemně strávenému odpoledni všech přítomných.                 Chlup Zd.   

Lelkování na Skalce – 1.6.2013 
Po vesměs kladných ohlasech z řad účastníků loňského Lelkování na Skalce a 
nultého ročníku gastronomické soutěže Lelešus jsme se rozhodli, že se pokusíme 
vytvořit novou tradici. V tomto roce termín akce vychází na Den dětí, takže ne-
váhejte a přijďte se pobavit vystoupením dětských souborů, Náhodného pěvecké-
ho sdružení a různých hudebních těles. 
Připravujeme pro vás a vaše děti bohatý kulturní program, zábavnou soutěž ve 
vaření v kotlíku a spousty nejrůznějších dobrot. Sledujte plakáty akce, přesný 
program zveřejníme v průběhu května.Výtěžek z letošního Lelkování bude věno-
ván na zvelebení budovy místní Sokolovny. 
V rámci Lelkování na Skalce se bude konat tradiční Blešák, jehož výtěžek popu-
tuje na účet pro opravu varhan v místním kostele. Za TJ Sokol Lelekovice   Vás 
všechny srdečně zve   Tomáš Kis 



balkon sklápěcími židlemi s vyvýšením jednotlivých řad pro lepší viditelnost na 
promítací plochu. Provoz kina byl zahájen 17. listopadu 1940 českým filmem Tu-
lák Macoun a do konce roku bylo úspěšně promítnuto dalších 14 filmů. Pro řízení 
kina byl ustaven kinematografický odbor pod vedením Vl. Nesrsty, jehož členy 
byly kromě vyškoleného promítače pana Th. Jarůška také pokladník a uvaděči. 
Filmová představení se konala pravidelně každou sobotu večer, v neděli odpoled-
ne i večer a také ve svátečních dnech. Putovní kina již do obce nezajížděla. Radost 
z úspěšně dokončeného díla však netrvala dlouho. Země byla od 15. března 1939 
německým Protektorátem Čechy a Morava a německé úřady činnost ČOS od 
12.dubna 1941 zakázaly. Veškerý majetek byl zabaven a předán pod německou 
správu. Provoz kina však zastaven nebyl, jen výtěžek z jednotlivých představení 
byl odváděn do německé banky. Od 23. srpna 1942 byl jmenován správcem soko-
lovny místní Němec Jos. Wellan a vedoucím kina rovněž místní Němec Jos. Zajíc. 
Provoz kina se tím nezměnil, jen program byl doplněn o německé válečné filmy 
propagující úspěchy Wehrmachtu na všech frontách. Většina filmů však byla čes-
kých, mnohé se promítají i v současné době jako pamětnické.  Promítaly se však 
filmy francouzské a švédské, s diváckým úspěchem se setkal i německý barevný 
film Dobrodružství barona Prášila uvedený začátkem roku 1945. Kino bylo v pro-
vozu až do konce března 1945. Konec války zařízení přečkalo bez větší újmy, jen 
koncem dubna, kdy byli v sokolovně ubytovaní němečtí vojáci—radiotelegrafisté 
vnikli rozbitím dveří do kinokabiny. Tam sebrali mnoho uskladněných věcí, ale 
hlavně odvezli zvukovou aparaturu a usměrňovač.Přesto se po skončení války a po 
odstranění škod podařilo členům TJ Sokol uvést velmi rychle kino do provozu. 
Pomohl tomu i kinopromítač p. Th. Jarůšek, který důležité součásti zařízení uscho-
val. Program byl rozšířen o dětská představení v neděli dopoledne, pro dospělé ve 
středu večer. O filmová představení byl takový zájem , že se vstupenky prodávaly 
i v předprodeji u pokladníka pana Ant. Dvořáka (Příhon). Z  výtěžku kina hradila 
TJ Sokol zbývající dluh ze stavby sokolovny a také celkovou činnost. K podstat-
ným změnám došlo po roce 1948 znárodněním filmového průmyslu včetně všech 
kin. Sokolské kino převzala Krajská filmová správa, vedoucím byl jmenován zku-
šený technik pan Ant. Mikauš a přišli na zaškolení i mladí kinopromítači. Rozsah 
provozu zůstal stejný, jen obsahová stránka mnohých dodávaných filmů českých i 
zahraničních (převažovaly sovětské) diváky moc nelákala. Až v pozdějších letech 
se objevily divácky úspěšné filmy, to už se ale začala šířit televize, která většinu 
filmů uváděla. Novější filmy však  do kina s jedním projektorem v této době již 
zastaralým, odmítal půjčovat, neboť promítači slepovali několik dílů filmu na jed-
nu velkou cívku, aby bylo co nejméně technických přestávek. A film se tak poško-
dil. Od 1. ledna 1964 předala KFS správu kina pod ONV Brno-venkov a ten ná-
sledně MNV v obci. Ještě 2 roky bylo kino v sokolovně v provozu, již ale s ome-
zeným programem.Při revizi projektoru bylo zjištěno, že oprava a modernizace 
kinokabiny není možná. A tak provoz kina v Sokolovně byl v roce 1966 ukončen.   
 / pokračování příště /                           Chlup Zd. - kronikář 

AKTUÁLNÍ INFORMACE 
Svoz PDO (čtrnáctidenní) -  10.5., 24.5., 7.6., 21.6.2013 
Předpokládaný termín veřejného jednání zastupitelstva obce je dne 10.6.2013. 
Pouť v Lelekovicích - neděle 5.5.2013. Ve 14.00 hod. bude v kostele sv. Filipa 

a Jakuba sloužena poutní mše.  
Snižování spotřeby energie v MŠ a ZŠ Lelekovice 
Od června do srpna nás čeká realizace zateplení obvodových plášťů budov mateř-
ské a základní školy. Součástí stavby je výměna oken a rekonstrukce vytápění – 
staré plynové kotle budou nahrazeny plynovými tepelnými čerpadly. Uskutečnilo 
se výběrové řízení na dodavatele obou staveb a na technický dozor investora. Za-
teplení mateřské školy bude provádět společnost PSK Group z Brna, cena 
z výběrového řízení je 3,250.775,-Kč včetně DPH. Zateplení základní školy prove-
de sdružení Topstav - Stavos za cenu 3,617.347,-Kč včetně DPH. Technický dozor 
bude provádět Ing. Radomír Hošek z Lysic, autorský dozor lelekovický občan, 
Ing.arch. Gustav Křivinka.  
Příprava nového územního plánu obce 
V letošním roce byly zahájeny práce na přípravě nového územního plánu naší ob-
ce, který by měl začít platit od roku 2015. Jeho zpracovatelem je vítěz výběrového 
řízení Ing. arch. Ladislav Vlachynský. Projednávání se budou účastnit kromě orgá-
nů územního plánování též dotčené orgány, veřejnost a vlastníci nemovitostí. Po-
kud by měl někdo podnět ke změnám využití pozemků v obci, může tak učinit pí-
semně doručením na obecní úřad do 17.5.2013. Po tomto datu se budou podněty 
zabývat zastupitelé obce. 
OÚ upozorňuje občany na pravidla o udržování čistoty a  veřejného po-

řádku !!!   Je zakázáno vypalování suché trávy. Na otevřených ohništích 

se nám rozrůstá o stále větší počet žáků. Když na zakoupení nějakého potřebného-
vybavení školy nestačí státní ani obecní pokladna, použije ZŠ Lelekovice právě 
peníze z tohoto charitativního projektu.V minulých dvou letech se takto pořídily 
nové lavice a židličky pro žáky a dataprojektor. Letošní výtěžek bude věnován na 
pořízení "encyklopedických koutků" do tříd, kde si děti budou zajisté rády vyhle-
dávat určité informace z krásných knih, aby tak čerpaly poznatky nejen z interne-
tu, ale i z jiných zdrojů. Uvažujeme i o obnově nástěnek. V rámci  pěkného odpo-
ledne vystoupí žáci školy - Lelkováček nás potěší zpěvem, shlédneme vystoupení 
tanečního kroužku, vítězové školní recitační soutěže nám přednesou legrační bás-
ničky, na pódiu uvítáme „Ukulele orchestra jako Brno “ a k tanci i poslechu nás 
budou provázet „3 mladí jazzmani “. Nebude chybět oblíbená soutěž o ceny 
(štědře dotovaná našimi rodiči a přáteli školy), dražba kance školního-
lelekovského a občerstvení pro všechny věkové kategorie. Přijďte se s námi poba-
vit a zároveň podpořit školu! Moc se na Vás všechny těšíme. Jménem pořádajících 
rodičů se na Vás těší Jája  Bařinková a Jitka Baumannová. 



Kamínek pro školu 
 ZŠ Lelekovice zve všechny děti a přátele školy na 3. ročník akce 
"Kamínek pro školu", který se koná v neděli 12. května 2013 v 16 hodin v 
sokolovně v České. Jedná se o hudebně-taneční odpoledne nejen pro žáky a rodi-
če, ale i pro širokou veřejnost. Rodiče  touto akcí vyjadřují  podporu  škole, která  

Cílem projektu je zvýšit dopravní bezpečnost dětí na cestě do školy,  povědomí 
žáků a rodičů o pravidlech dopravního chování,podpořit zájem žáků i rodičů o 
věci veřejné a tím přispět ke zlepšení životního prostředí v okolí naší školy. Věří-
me, že naši snahu o zlepšení v oblasti dopravy podpoříte.        Smětáková A. 
ZŠ Lelekovice pořádá v pátek 3.5.2013 od 8.00 hod. na hřišti u hasičky doprav-
ní akci s policií ČR, hasiči a složkami IZS k projektu „Cestou na zelenou“. 
Všichni občané jsou srdečně zváni. 

 
Školní recitační soutěž „Básnička pro ovečku“ 

 Když mi moje žena doma vyprávěla, že ve škole vyhlásili recitační soutěž 
a každá třída teď v třídních kolech vybírá své nejlepší talenty do kola školního, 
byl jsem tím překvapen a zajímalo mne, jak taková školní soutěž probíhá. A tak 
na moji poznámku „to bych rád viděl“, mne ředitelka zařadila do hodnotící poro-
ty školního finále. A já bych se chtěl o tento radostný zážitek podělit s vámi. 
Hned od začátku bylo zřejmé, že se děje něco netrpělivě očekávaného. Když děti 
přebíhali do tělocvičny, kde se celá soutěž odehrávala, bylo znát na jejich tvářích 
nadšení. Když si děti posedaly na lavičky a žíněnky, jeden vedle druhého, vylo-
soval se první soutěžící. Byla to dvojice a celou básničku nejen krásně odrecito-
vala, ale i zahrála. Byla to radost a ostatní děti nadšeně tleskaly a smály se. Ně-
které třídy měly vystoupení společné, připravené jako scénické ztvárnění příbě-
hu, který se odehrává v básni. Někteří vystupovali samostatně jako zkušení reci-
tátoři. Všichni uměli text nejen perfektně zpaměti, ale dovedli do něj vložit i not-
nou dávku dramatičnosti. Pro všechny byl odměnou velký potlesk a spontánní 
projevy radosti. Pak se sešla porota na poradu a vybrala ten nejpůsobivější vý-
kon. Bylo to těžké vybírání, protože všichni byli úžasní. Mimo porotu však udíle-
ly svoji cenu také všechny děti. Na chodbě byla pro každou básničku láhev od 
mléka a každé dítě dostalo tři těstovinové vrtulky, které vhodilo do láhví svých 
favoritů. První cenu od poroty dostala báseň „Když byl Pepa ještě mladý“ od Jar-
ka Nohavice v podání Oskara Bařinky s Jirkem Žďárou a diváckou cenu vybojo-
val Gustav Křivinka s Martinem Kubíčkem za báseň „Kdo to je, kdo ten záchod 
blokuje“ od Hynka Viléma. Nelze, než pochválit celý učitelský sbor a naše šikov-
né děti za tuto akci, při které se vztah k našemu jazyku vytváří krásnou a hravou 
formou. Ale aby vám nebylo líto, že jste tam nebyli, vítězné básně zazní i pro 
vás. Děti totiž vystoupí na „Kamínku pro školu“. A pokud nevíte, o co jde, čtěte 
dál a nechte se pozvat.                  Přemysl Mikauš 
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Sokolská amatérská badmintonová liga (SABL)  
V sobotu 13. dubna 2013 byl slavnostním vyhlá-
šením ukončen II. ročník Sokolské amatérské 
badmintonové ligy smíšených družstev.Této 
soutěže, která probíhala během podzimu 2012 a 
zimy 2013 se zúčastnily týmy z Kuřimi, České, 
Moravských Knínic, Řečkovic, Předklášteří, 
Čebína, Věžné a Lelekovic. Po dramatických, 
sportovních bitvách prvenství z  I. ročníku obhá-
jilo družstvo BK Lelekovice. Naše družstvo se 
opíralo o výborné výkony žen Jany Klusoňové a 
Lenky Vrbacké. Ty kvalitně doplňovali Tomáš Vrbacký, Vít Čarvaš, Jan Klusoň, 
Pavel Vrbacký, Marek Šlapanský a František Vrbacký. Kvalitní a tvrdá příprava 
začala již v září minulého roku pravidelně 2x až 3x do týdne v místní sokolovně a 
v Yonex Aréně v Jehnicích. Družstvo se muselo připravit na to, že po loňském ne-
čekaném úspěchu se bude muset vypořádat s velkou pozorností soupeřů, kteří proti 
nám vyrukovali vždy s nejsilnější sestavou. Že to dokázalo s velkým přehledem 
potvrzuje fakt, že za 14 odehraných soutěžních utkání ztratilo pouhé 2 body a 
s náskokem 9 bodů zvítězilo před družstvy Mor. Knínic a Čebína. Naše přednost 
spočívala hlavně ve vyrovnanosti týmu, ale musím připomenout, že naše ženy opa-
novaly první dvě místa ve statistikách o nejlepší hráčku. K dalšímu výčtu úspěchů 
musím zmínit první místo smíšeného páru Lenka a Pavel Vrbačtí na kuřimském 
turnaji „Family Cup“ a druhé místo páru Vít Čarvaš  - Tomáš Vrbacký na turnaji 
„Čebínský péřák“.Nemohu opomenout, že družstvo drželo při sobě i jiným způso-
bem. Všichni tuto soutěž chtěli hrát, ale museli do toho jít s předsevzetím, že celou 
dlouhou sezónu si budou muset hradit z vlastních prostředků. Závěrem bych chtěl 
poděkovat všem členům družstva za příkladnou reprezentaci naší obce a popřát 
pevné sportovní zdraví do dalších ročníků. www.sabl.webnode.cz          P. Vrbacký 

  Hasičský den 
SDH Lelekovice pořádá pod záštitou obce 4. ročník hasičského 
dne s názvem „Hasiči nejen dětem“. V pátek 24.5.2013 od 
20.00 hod. v prostorách sokolovny večerní zábava  s tombolou a 
občerstvením, k poslechu a tanci hraje kapela Hamrla Boys.             
V neděli 26.5.2013 od 14.00 do 18.00 hod. na hřišti u hasičky 

(v případě deštivého počasí v prostorách Sokolovny) zábavné odpoledne, ukáz-
ky složek integrovaného záchranného systému  (IZS), jsou připraveny soutěže a 
hry pro děti s cenami a tombolou. 

Uzávěrka  26.4.2013 Příští číslo cca: 7/2013 Květen-Červen 2013 

          Projekt Zahrada - naše přirozená učebnice 
 Na začátku léta roku 2012 byla vyhlášena Ministerstvem životního prostředí 
9. Výzva k předkládání žádostí o grant z  Revolvingového fondu  s názvem Přírod-
ní školy. Jde o projekt zaměřený k vytvoření a rozšíření přírodních učeben v rámci 
základních škol. Naše škola zpracovala žádost o tento grant a v široké konkurenci 
mnoha škol  uspěla.  Projekt naší  školy nazvaný „ Zahrada - naše přirozená učeb-
nice „  se tak může začít realizovat. V rámci projektu budujeme přírodní  učebnu 
sestávající z lavic, stolů, zpevněné plochy a zastínění. Dále pak vytváříme  malé 
školní arboretum s  ukázkami bylin, jednoletých rostlin i trvalek. Neméně důležité 
budou záhonky pro jednotlivé třídy, které žáci každoročně na jaře osadí vybranými 
rostlinami ( hrášek, mrkev, rajčata, fazole…) a o úrodu se budou pečlivě starat. 
Součástí  učebny  bude  i  suchá  zídka  s  příslušným  biotopem. Těšíme se  na  
nové prostory  k  výuce nejen přírodovědy, na  naše  školní  arboretum  i  možnost   
pozorování a popis jednotlivých rostlin a živočichů.  
Držte nám tedy palce, ať se  dílo podaří!! Touto cestou prosíme všechny přátele a 
příznivce naší školy o darování různých rostlin z Vašich zahrad. Potřebujeme osá-
zet velkou plochu a každá Vaše pomoc je pro nás důležitá!    Strejčková.J., PaedDr. 

 
   ZŠ Lelekovice 
 

 
ZŠ Lelekovice  jede "Cestou na  zelenou" 

 Naše škola se zapojila do projektu " Cestou na zelenou", který je zaměřený 
na dopravní výchovu, bezpečnost dětí při cestě do školy, upevňování správných 
dopravních návyků a zdravého životního stylu. Díky nadaci " Partnerství" jsme 
získali grant, z něhož bude financována dopravní studie, která nám pomůže řešit 
často nepřehlednou dopravní situaci před školou a také získáme stojany na kola a 
koloběžky, které děti i dospělí využijí při cestě do školy k zaparkování kol a ko-
loběžek. V  průběhu  roku 2013  budou   probíhat  dopravní akce s policií ČR,  roz-
šířená  dopravní  výchova, soutěž  na  prázdniny  " Šlápni do  pedálů"  a  další ak-
ce, o kterých budete informováni.Všechny akce jsou veřejné.  
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